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Radojičić za RTS: Arena će popodne biti spremna da primi prve pacijente 

Zbog povećanog broja obolelih, od danas se i sportska dvorana Arena na Novom Beogradu pretvara u 
kovid bolnicu. Svakodnevno, najveći broj zaraženih beleži se u prestonici, zato od danas počinje i 
izricanje kazni za nenošenje maski u zatvorenom prostoru i javnom prevozu. Sa 5.000 dinara kažnjavaće 
se svako ko prekrši tu obavezu. Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić kaže za RTS kako veruje da će 
Arena u Novom Beogradu popodne biti spremna da primi prve pacijente. 

Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić rekao je gostujući u Dnevniku RTS-a da su u toku noći ljudi radili 
na formiranju prostorija za prijem pacijenata u Beogradskoj areni. 

Prema njegovim rečima, vojska je došla sa bolesničkim posteljama koje će biti postavljene. 

"Verujem da će u popodnevnim časovima ovaj prostor biti spreman da primi prve pacijente", naglasio je 
Radojičić. 

Napominje da je suština u tome da se prostor opremi tako da može da primi pacijente koji bi trebalo da 
budu primljeni i da će se videti koji će tip to pacijenata biti. 

"Sigurno je da će teži pacijenti morati da budu bliže intenzivnim negama, ali ne kao u prethodnom 
periodu kada su bili asimptomatski", istakao je Radojičić. 

Ističe da je juče situacija bila zadovoljavajuća i da sve veći broj ljudi nosi maske. 

"Jutros od 7 časova naše komunalne službe zajedno sa inspekcijom ministarstva zdravlja su na terenu i 
kontrolisaće. Nije suština u kaznama, suština je da budemo svesni da ako se pridržavamo mera danas, za 



 
 

sedam do deset dana imaćemo manje potrebe da formiramo ovakve bolnice i da obezbeđujemo postelje 
za pacijente. Tamo gde budemo morali kažnjavaćemo", istakao je Radojičić. 

Cilj nije, navodi, da se proveri 10.000 objekata i 1.300 autobusa i prevoznih sredstava.  

"Suština je da izborom iskontrolišemo i pošaljemo poruku bahatim ljudima da to ne smeju da rade zbog 
sebe i okoline. Biće adekvatan broj ljudi koji će kontrolisati", napomenuo je Radojičić. 

Navodi da je noćas 130 objekata iskontrolisano, veče pre toga, i sinoć i preksinoć su pronađena dva 
objekta da rade posle 23 sata i dobili su mandatorne kazne. 

Preko društvenih mreža, napominje, se određeni broj dezinformacija deli na neadekvatan način i stiče se 
iluzija da se to dešava puno. 

"U prethodna dva dana to se nije puno dešavalo. I juče i prekjuče su nađena po dva objekta da su 
prekrišila meru da rade posle 23 časa i mandatorno su kažnjeni", naglasio je Radojičić. 

 

 

Kako se Sjenica bori sa kovidom 

Situacija u Sjenici nije sjajna, rekao je za RTS doktor Slobodan Milisavljević, koordinator Ministarstva 
zdravlja za kovid 19. Navodi da su u pondeljak imali 45 pregleda u Sjenici, broj pacijenata je rastao, tako 
da su juče imali 199 pregleda. 

Doktor Slobodan Milisavljević dodaje da su ovde zatekli ukrštanje epidemiloških puteva, pa su 
Ministarstvo zdravlja, Vojska i lekari reorganizovali Dom zdravlja. 



 
 

"Ono što je dobro, da je Dom zdravlja tako koncipiran da postoje posebne zgrade koje odmah mogu da 
se pretvore u kovid jedinice. Napraviće se trijažni šator i deo Doma zdravlja koji je kovid bolnica, tako da 
ja očekujem da će se do sutra situacija stabilizovati", rekao je dr Milisavljević. 

Već je dogovoreno da se kovid pacijenti iz Sjenice od sada leče u Opštoj bolnici koja je postala 
Regionalna kako bi omogućili redovan rad sjeničkog Doma zdravlja. Jutros je i ministar Rasim Ljajić 
izjavio da se situacija u Sjenici pogoršala. 

 

 

Novi Pazar, blagi pad broja pozitivnih u odnosu na broj testiranih 

U novopazarskoj opštoj bolnici trenutno je 238 kovid pacijenata, 23 više nego juče. Nadležni tvrde da se 
situacija lagano stabilizuje. 

Preminule su dve osobe u poslednja 24 sata, a na respiratoru je trenutno sedam osoba. Samo jedan 
pacijent transportovan je u bolnicu u Kraljevu. 

"Imamo sve uslove o kojima smo pričali. Znači, imamo sad 28 respiratora, imamo kompletnu ekipu 
anesteziologa sa anestetičarima, imamo lekove, imamo infuzije i onda će dobiti istu terapiju kao u 
Kragujevcu kao u Novom Pazaru", navodi Mirsad Đerlek, koordinator Opšte bolnice. 

Procenat pozitivnih u odnosu na testirane u blagom je opadanju. 

"Zadnja dva dana taj broj je ispod 40 odsto. Broj pregledanih pacijenata se povećava što je dobar znak 
jer, uspeli smo da ubedimo i one ljude koji se leče kući da se uključe u zdravstveni sistem", ukazuje 
Šefadil Spahić, direktor ZZJZ u Novom Pazaru. 



 
 

Veliku pažnju javnosti izazvala je fotografija devojčice koja prima infuziju ispred odeljenja Opšte bolnice 
u Novom Pazaru, objavljena na društvenim mrežama. Ministar zdravlja Zlatibor Lončar objašnjava da 
devojčica nema virus već astmu i da je terapiju primila ispred bolnice da bi se smanjio rizik zaraze. 

Lončar kaže da je u pitanju zloupotrba informacija, a direktor bolnice najavljuje istragu.  

"Sliku sam video. Ispitaću ko je od lekara i sestara to uradio. Danas sam naredio hitnu unutrašnju 
zdravstvenu kontrolu", kaže Mirsad Đerlek. 

Donacija i volontera u Pazaru ne fali. Sinoć je stigla pomoć Turske a svakodnevno veliki broj mladih 
Novopazaraca pomaže medicinskom osoblju. 

"Bili smo oko dva sata unutra, znači, mogu samo da čestitam doktorima i sestricama koji provedu 
smenu, znači, to su heroji, to nisu... ja ne znam šta su oni. Dal‘ su mašine kad mogu ovako da izdrže da 
rade", kaže jedan od volontera. 

Uprkos epidemiji više građana okupilo se ispred Gradske uprave. Protestovali su zbog lošeg stanja 
zdravstvenog sistema u gradu, tražili odgovornost lokalnih i državnih funkcionera, i nosili i transprarente 
zahvalnosti doktorima i donatorima. 

 

 

U Vranju se aktivira treća kovid bolnica 

U Vranju se zbog povećanog broja obolelih, ponovo aktivira treća kovid bolnica u Zdravstvenom centru, 
na odeljenju fizikalne medicine. Bolnički je sada zbrinuto 110 pacijenata. U gradu su na snazi posebne 
mere zaštite stanovništva, a tokom vikenda zatvorene su sve pijace. 

U trećoj kovid bolnici radiće pet medicinskih timova, sa 35 kreveta. Kovid ambulanta dnevno primi oko 
200 pacijenata. Ministarstvo zdravlja poslalo je digitalni fiksni rendgen aparat i sada rade dva.  



 
 

Doktorka Ljiljana Antić, direktor Zdravstvenog centra kaže da su se zbog povećanog zaražavanja brzo 
organizovali da otvore i treću kovid bolnicu. 

Zaštitne maske su obavezne u svim zatvorenim prostorima, u apotekama je ponovo povećana potražnja, 
i ima ih dovoljno.  

Iako odlazak na pijacu spada u ritual, posebno subotom, sada su zatvorene. Građani kažu da veruju da je 
to u ovakvoj situaciji neophodno.  

Pojačana je dezinfekcija gradskih ulica i javnog prostora. 

"Radimo od pola pet ujutru do 10 i posle podne od 6 do 22 časa. Mnogo, radimo i subotom i nedeljom i 
svaki dan", kaže Marko Mitić, radnik Komrada. 

Primenu mera kontrolišu inspekcije i Komunalna policija, i do sada nije bilo nepravilnosti. 

"Sa nama zajedno u kontrolu idu pripadnici MUP-a i inspekcijske službe. U slučaju da uočimo 
nepravilnost obaveštavamo dežurnog javnog tužioca i istog trenutka se vlasnik tog objekta procesuira", 
objašnjava Ivica Tašković iz Komunalne policije. 

Zabranjeno je okupljanje više od pet lica na otvorenom i u zatvorenom prostoru, ako je nemoguće 
obezbediti distancu. Ugostiteljski objekti u Vranju rade do 20 sati. 

 

 

Zemunska bolnica primila 175 pacijenata za dan, direktor ima molbu za građane 

Zbog rasta broja obolelih, raste i broj kovid bolnica. Od juče se i Kliničko bolnički centar „Zemun" 
potpuno vratio u kovid sistem, ali je postao i trijažni centar. Direktor bolnice Dragoš Stojanović rekao je 
za RTS da je juče od 14 do 19 sati u toj ustanovi bilo 140 pregleda, a do jutros 195. 



 
 

Dragoš Stojanović je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, rekao da je otvoreno šest punktova za 
preglede. 

"Mi nismo infektolozi, tako da je to veliki napor, a veliki je broj pacijenata i svi se trudimo da maksimalno 
izađemo u susret", naveo je Stojanović. 

Istakao je da je do jutro primljeno 175 pacijenata, što je mnogo.  

Kako je dodao, to su u principu mlađi pacijenti. Kaže da je njihova klinička slika lakša, ali da se usložnjava 
i intenzivna nega je popunjena sa 20 pacijenata.  

Stojanović je rekao da ga sekira jutrošnji snimak koji se pojavio na društvenim mrežama i koji ukazuje na 
određene aktivnosti po splavovima.  

Ističe da je naš zdravstveni sistem jedan od najhumanijih na svetu, ali da je veliki broj pacijenata. Kako 
navodi, nikad nisu primili 175 pacijenata u bolnicu u jednom danu.  

Zbog toga su, rekao je, juče posle sastanka sa ministrom zamolili na sve građane da se smire.  

"Apelujem i molim, suzdržite se od društvenih aktivnosti, ostavite restorane, splavove, kafane. Veliko je 
opterećenje na zdravstveni sistem, nije lako raditi na 30 stepeni u skafanderu", ukazao je Dragoš 
Stojanović.  

 

 

URGENTNI CENTAR I KORONA Hirurg Srđan Mijatović o radu, virusu i operacijama 

Sutra će biti četiri meseca kako je korona virus prvi put potvrđen u Srbiji, a za to vreme redovno čujemo 
izraz "crvena" zona. Misli se, naravno, na infektivna odeljenja i kovid bolnice, međutim, ne treba 



 
 

zaboraviti da je Urgentni centar Kliničkog centra Srbije (KCS) upravo takva zona 365 dana u godini, 24 
sata dnevno. 

Zbog epidemije korona virusa, rad u ovoj ustanovi, koja zbrinjava ne samo Beograđane, već pacijente iz 
cele Srbije, malo je reorganizovan, ali zaposlene u Urgentnom centru COVID 19 nije sprečio da svoj 
posao obavljaju besprekorno, piše Telegraf. 

Bez obzira na to što se proces rada odvija pod posebnim uslovima, jer je pandemija ta koja je "diktira" 
drugačiji način i organizaciju. 

Kako se u toku epidemije zbrinjavaju pacijenti u Urgentnom centru, da li se prvo testiraju pa operišu ili 
ipak mora drugačije, da li se izvode sve hirurške intervencije, ali i da li je u toku vanrednog stanja 
smanjen broj saobraćajnih trauma, Telegraf je razgovarao sa specijalistom opšte hirurgije dr Srđanom 
Mijatovićem, načelnikom Hirurgije 1 Urgentnog centra Kliničkog centra Srbije i generalnim sekretarom 
Udruženja endoskopskih hirurga Srbije. 

- Izvinite, morao sam u operacionu salu - rekao nam je odmah na početku razgovora, pošto je trebalo da 
se čujemo sat vremena ranije, i tako nas podsetio da hirurzi i ostale njegove kolege i u toku korona 
virusa ali i bez njega, u toku smena ne mogu baš ništa da isplaniraju. 

Koliko se vaš način rada izmenio otkakako je korona virus prisutan u našoj zemlji, koliko je zahtevniji, 
teži? 

- Generalno gledajući, Urgentni centar je centar za zbrinjavanje hitnih traumatskih stanja kako 
abdominalne, tako i grudne traume, koje ovde radimo. Takođe, u Centru za ortopedsku hirurgiju i 
mikrohirurgiju, koji se nalazi u sklopu Urgentnog centra, zbrinjava se traumatizam koštano-mišićnog 
sistema, dok Odeljenje neurohirurgije zbrinjava povrede glave i vrata. S obzirom na trend udruženih 
udruženih povreda, u poslednje vreme je sve veći broj pacijenata kojima je neophodno operativno 
lečenje od strane maksilofacijalnih hirurga, koji imaju veliki doprinos u potpunom ozdravljenju 
pacijenata. 

- Naravno, takav multidisciplinarni pristup lečenju ne bi bio moguć bez izvanredne službe Centra za 
anesteziju i Odeljenja za radiologiju i dijagnostiku UC, sa kojima svakodnevno blisko sarađujemo. 
Kompletnu sliku o multidisciplinarnom pristupu lečenju upotpunjuje rad sa gastroenterološkom, 
kardiološkom i neurološkom službom u UC. 

Potpuno smo kompletirani, možemo da uradimo i kompletnu dijagnostiku i da zbrinemo sve pacijente. 
Zato smo pravi Trauma centar u tom smislu. Pored ovoga navedenog, svakodnevno se u Centru za 
urgentnu hirurgiju UC zbrinjavaju akutna abdominalna stanja. 

- Ali, svi smo se našli u jednoj čudnoj situaciji. Morali smo potpuno drugačije da organizujemo 
zbrinjavanje urgentnih pacijenata. Jer, nemaju svi pacijenti koji dođu rezultat testa na koronu, koji 
potvrđuje da su negativni ili pozitivni. Tako da pacijente kod kojih postoji sumnja ili ukazuju na 
postojanje infekcije COVID 19, na samom prijemno trijažnom odeljenju, hospitalizujemo u posebno 
izolaciono odeljenje. 

https://www.telegraf.rs/zivot-i-stil/zdravlje/3209684-hirurg-srdjan-mijatovic-o-radu-u-urgentnom-centru-u-doba-korone-kakva-je-buducnost-laparoskopije


 
 

U saradnji sa epidemiološkom službom rade im se serološki testovi, PCR testovi. U slučaju da je pacijent 
pozitivan, a neophodno je hirurško lečenje, operišu se u posebnim operacionim salama, koje su potpuno 
opremljene za zbrinjavanje takvih bolesnika. Postoperativno lečenje se nastavlja u izolacionom odeljenju 
a nakon toga ih upućujem na dalje lečenje u kovid bolnice - KBC Zemun, KBC "Dr Dragiša Mišović", KBC 
"Zvezdara" i odnedavno u KBC"Bežanijska kosa". 

Koliko hitna stanja dozvoljavaju da se pacijentima prvo uradi test na koronu, a zatim kompletno 
hospitalizuju da bi se lečili? 

- Procedura je takva da se hospitalizuje svako čije stanje zahteva akutno hirurško lečenje. Ako se utvrdi 
potreba da on mora odmah da se operiše, odmah i ide u operacionu salu, pa se posle toga radi 
dijagnostika na COVID 19. U slučaju da može da se odloži hirurško lečenje, prvo se pacijent testira. Na taj 
način štitimo i druge pacijente i osoblje, da ne bi došlo do interhospitalnog širenja infekcije, koju nismo 
imali ovde, na šta sam vrlo ponosan. 

Da li je među pacijentima bilo više onih koji su bili pozitivni na koronu ili onih koji nisu? 

- Ta slika se menja u zavisnosti od dužine i trajanja pandemije, zavisi od toga da li je pik epidemije, kada 
je došlo do naglog porasta novih zaraženih pacijenata u populaciji odnosno smanjenja broja obolelih od 
korona virusa. Tako da se ta slika menjala iz dana u dan, u zavisnosti od toga koliko je pacijenata 
pozitivno a koliko negativno. 

Na koji način i kako se zbrinjavaju pacijenti, da li im se rade sve hirurške procedure, da li se rade i 
laporoskopske operacije? 

- S obzirom na postojanje virusa, a respiratorni trakt je jako podložan njegovom širenju, laparoskopske 
operacije se rade samo kod pacijenata za koje imamo test da je kovid negativan. U tom slučaju 
pristupamo laparoskopskim operacijama. Kod akutnih hirurških stanja, gde nemamo jasno definisanu 
sliku o pacijentu da li je pozitivan ili negativan na korona virus, ne radimo laparoskopske operacije, iz 
razloga jer postoji preporuka i evropskog Udruženja za laparaoskopsku hirurgiju sa kojom smo mi u 
stalnom kontaktu, da se laparoskopske operacije kod pacijenta koji su kovid pozitivni ne izvode. 

- Udruženje endoskopskih hirurga Srbije je organizovalo svoj Drugi kongres sa međunarodnim učešćem u 
novembru prošle godine u Beogradu, kojim sam lično predsedavao, a na kojem su bili prisutni svi hirurzi 
iz regiona, kao i vodeća evropska i svetska imena i laparoskopske i miniinvazivne hirurgije, kao što su 
prof. dr Selman Uranus, predsednik svetskog Udruženja za urgentnu laparoskopsku hirurgiju, prof. dr 
Giusto Pignjata, kod koga su danas eminentni laparoskopski hirurzi iz Srbije i celog sveta regiona bili na 
edukaciji. Takođe, aktivno učešće je uzeo i predsednik Evropskog udruženja laparoskopskih hirurga 
(EAES) prof. dr Andrea Pietrabisa, sa kojim smo u stalnom kontaktu i i razmenjujemo sadašnja iskustva u 
vreme pandemije COVID 19, u lečenju pacijenata minimalno invazivnom tehnikom zbog njege 
specifičnosti. 

- Inače, Udruženje endoskopskih hirurga Srbije (UEHS) je u proteklih godinu dana održalo više bazičnih 
kurseva za laparoskopsku hirurgiju, i to uz učešće predavača koji su vodeći stručnjaci iz svih oblasti 
laparoskopske hirurgije i edukovalo više od 100 mladih hirurga iz Srbije, Republike Srpske, Makedonije i 
Crne Gore.  



 
 

Postoji određeni rizik ako se kod kovid pacijenata radi laparoskopska operacija? 

- Da, postoji veliki rizik. Moramo da štitimo i pacijenta i sve osoblje u sali, jer da bismo ušli u 
laparaoskopsku operaciju moramo da kreiramo pneumoperitone a gde je veća mogućnost širenja 
aerosola (prenošenje virusa) nego kod drugih pacijenata. Tako je veća mogućnost infekcije i 
anesteziologa, instrumentarki, hirurga... 

To znači da je korona uticala na smanjenje broja urađenih laparaskopskih operacija? 

- U svakom slučaju je mnogo manje izvedenih laparoskopskih operacija u periodu postojanja korona 
virusa. Ova metoda se, inače, može primeniti u abdominalnoj traumi, kod akutnih krvarenja, kod 
zbrinjavanja raznih performacija na parenhimatoznim organima, kod karcinoma debelog creva, akutne 
upale žučne kese, slepog creva i drugih stanja koja iziskuju hirurško lečenje. 

Kada smo već kod laparoskopske hirurgije, kakva je njena i budućnost robot hirurgije u Srbji? 

- U našoj zemlji i manje razvijenim evropskim i svetskim zemljama se o minimalno invazivnoj hirurgiji 
govori kao o hirurgiji budućnosti. U ekonosmki razvijenim zemljama minimalno invativna hirurgija je 
daleka sadašnjost uz primenu najmodernije tehnologije i tehnike, koja je neizostavna u modernom 
pristupu hirurgiji. Uvođenje robotskog sistema u zdravstveni sistem zemlje bi mnogo tome doprinelo, jer 
je Srbija uz Bosnu i Hercegovinu, Makedoniju i Crnu Goru, jedina zemlja u regionu koja ne poseduje 
robotski sistem. Njegova multidisciplinarnost i mogućnost primene u abdominalnoj hirurgiji, 
kardiohirurgiji, urologiji, ginekologiji bi mnogo doprinela boljem, kvalitetnijem i kraćem oporavku 
pacijenata. 

Koliko se dnevno operacija uradi u Urgentnom centru? 

- Nikada taj broj nije isti. Nekada postoji veći saobraćajni traumatizam, nekada ima više akutnih 
abdominalnih, grudnih i neurohirurških traum, tako da ne možemo tačno definisati koji se u toku 24 
sata, ali svi koji dođu u Urgentni centar, budu zbrinuti, ne samo iz Beograda, već iz Srbije, pa i regiona. 

Imali smo karantin i vanredno stanje, podaci Zavoda za statistiku pokazuju da je u tom periodu od 15. 
marta do 6. maja, kada je bio na snazi policijski čas, bilo manje saobraćajnih nezgoda i nesreća u 
odnosu na isti period prošle godine. Da li ste i vi to primetili? 

- Jeste, značajno manji broj saobraćajnih trauma je bio ali po popuštanju mera došlo je do povećanog 
broja saobraćajnog traumatizma, naročito u populaciji koja voze moticikle, mopede... Uglavnom je to 
populacija nešto starija od 18, 19 godina. 

Kako vama kao hirurgu izgleda borba našeg zdravstvenog sistema protiv korona virusa i imate li nešto 
da poručite građanima? 

- Ja mislim da menadžment ove kuće na čelu sa Ministarstvom zdravlja izvanredno radi svoj posao, mi 
imamo kompletnu opremu, osoblje koje radi sa pacijentima je izuzetno stručno, sprovode se 
kontinuirane edukacije i što je najvažnije, mladi lekari, sestre i ostalo osoblje se na najkvalitetniji način 
uvodi u poslove, koji ih očekuju u budućnosti. Postoji velika motivacija svih zaposlenih od najnižeg do 
najvišeg kadra, i menadžmenta, da se maksimalno pomogne svim pacijentima u ovom trenutku. 



 
 

Mislim da je jako važno sprovoditi edukaciju kadra, primenjivati multidisciplinarni pristup radu, posebno 
slušati savete epidemiologa, pratiti uputstva Ministarstva zdravlja i pridržavati se svih mera i izolacije i 
samoizolacije. 

 

 

U VOJVODINI ZARAŽENO 240 MEDICINARA Gojković: U Vrbasu su najveća žarišta bile SVADBE 

Od početka epidemije korona virusa, zaraženo je ukupno oko 240 zdravstvenih radnika Vojvodine - 
rekao je večeras pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković. 

- Od početka epidemije, 173 zdravstvena radnika u Vojvodini se zarazilo kovidom u ustanovoma koje su 
pod ingerencijom pokrajinske vlade. Oko sedamdesetak medicinara koji žive u Vojvodini, a rade na 
teritoriji Beograda i drugih gradova Srbije, takođe je obolelo. Tako da to čini broj od ukupno 240 
zdravstvenih radnika Vojvodine koji su oboleli od korona virusa - rekao je Gojković za "Kurir TV". 

Prema njegovim rečima, osim lekara, u tu brojku se ubrajaju i ljudi koji čine nemedicinsko osoblje, kao i 
stomatolozi i ostali stručnjaci iz privatne prakse. 

"Najveći broj zaraženih je iz zatvorenih prostora" 

On je dodao da je ubedljivo najveći broj ljudi kod kojih je registrovan korona virus, zaražen u zatvorenim, 
ali ne u otvorenim prostorima. 

- Ubedljivo najveći broj zaraženih je iz zatvorenih prostora, gde se ljudi grle i ljube. U Vrbasu je najveći 
broj ljudi koji su hospitalizovani prethodno bio na svadbama. Jer na te svadbe će doći neko iz Beograda, 
iz Vranja i drugih gradova - rekao je on. 

"Pojedini ljudi žele da se testiraju svaki drugi dan" 



 
 

Govoreći o testiranju na virus kovid-19, Gojković je naveo da jedan deo pacijenata želi često da se 
testira, ali i da ako test bude negativan ne znači da za dva dana neće biti pozitivan. Upravo zato, navodi 
on, neko ko je bio u kontaktu sa zaraženim, mora da ide u samoizolaciju. 

- Ponovo smo resetovali zdravstveni sistem, vratili smo kovid ambulante. Međutim, sada imate ljude koji 
žele da se testiraju svaki drugi dan. Ali, nije svako od nas ko ima respiratornu infekciju danas neko ko ima 
kovid infekciju. Ukoliko ste bili u kontaktu sa nekim ko je kovid pozitivan, to ne znači da ste vi obolelli već 
da u narednih 14 dana morate otići u samoizolaciju bez obzira da li vam je PCR test prvi dan pozitivan ili 
negativan. ako vam je prvi dan negativan PCR test to ne znači da nakon dva tri dana neće biti pozitivan, 
jer je period inkubacije 14 dana. To ne znači da treba svaki dan da se testirate - podvukao je Gojković i 
podsetio da lekar procenjuje, na osnovu simptoma, da li je potrebno i kada uraditi PCR test. 

 

 

BIRN: U kovid bolnicama do 1. juna umrlo 1.080 ljudi, 632 minimalan siguran broj 

Urednik BIRN-a Milorad Ivanović izjavio je da su, prema podacima iz informacioni sistem COVID-19, koju 
država vodi o stanju epidemije, od 13. marta do 1. juna umrlo 1.080 ljudi, a da su novinari u izveštaju koji 
su krajem prošlog meseca objavili "minimalan siguran broj" od 632 preminulih. 

On je u Utisku nedelje pojasnio da su do broja od 632 preminulih, koji je višestruko veći od zvanično 
objavljivanih podataka, došli zato što je za njih bilo sigurno da su umrli od posledica COVID-19, a da su za 
ostale imali nekompletne informacije.  
 
"Ostali su imali jedan test negativan, podaci nisu jasni ili su u međuvremenu izgubljeni", rekao je 
Ivanović. 



 
 

Dodaje da su u sistemu prikupljani svi podaci o toku zaraze u koje su kovid-bolnice i ambulante imale 
obavezu da na dnevnom nivou unose podatke o broju umrlih od komplikacija izazvanih koronavirusom.  
 
On je naveo da za potvrdu podataka zaista nisu pokušali da kontaktiraju premijerku Anu Brnabić, ali da 
su potvrdu tražili od saradnice iz njenog kabineta koja je, po inoformacijama koje poseduju, bila 
zadužena za nadgledanje baze, epidemiologa Predraga Kona, ministra zdravlja Zlatibora Lončara, i 
direktorku Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanovic Batut", odnosno sve one za koje su 
mislili da su upoznati sa funkcionisanjem rada baze COVID-19.  
 
Prema njegovim rečima, Kon nije odgovorio na poruku koju su mu uputili, a u zbirne podatke iz državne 
baze su sigurno imali uvid "Batuta", Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO), Ministarstva 
zdravlja i Vlada Srbije sat vremena pre objavljivanja podataka na sajtu covid19.rs.  
 
Dodaje da pojedini lekari koji su članovi Kriznog štaba za suzbijanje CVID-19 nisu imali pristup tim 
podacima.  
 
"Ukoliko nemate prave podatke ne možete donositi ni prave odluke... Šta se u međuvremenu dešavalo 
sa podacima, ne možemo da znamo. Ti brojevi se iz nekog razloga smanjuju, tačno se može uhvatiti 
matrica po kojoj se to radi. 'Batut' је svakog dana u 14 časova sastavljao izveštaj za Vladu Srbije na 
osnovu informacionog sistema", navodi Ivanović.  
 
On je kazao i da većina građana nema informacija šta se dešava, da predstavnici vlasti objavljuju samo 
demantije na njihovu vest o prikrivanju podataka, zbog čega građani nemaju osnovnu informaciju...  
 
"Znaju ljudi koji su na društvenim mrežama i koji prate nekoliko nezavisnih portala", ocenjuje Ivanović. 

"Kako se od broja 38 dolazi do broja šest?” 

Objašnjavajući šta je istina u broju umrlih koje je objavio BIRN, a koji je izazvao polemike u javnosti, 
Ivanović je naveo primer 12. aprila. 
 
“Da bi epidemiolozi donosili prave odluke trebalo bi da imaju i prave podatke”, rekao je Ivanović i 
prikazao grafikon nastao na osnovu baze Informacionog sistema i zvaničnih podataka. 
 
Podaci su ujednačeni i govore o šest, sedam, osam mrtvih preko dana, do 4. aprila podaci koje saopštava 
vlada i Informacioni sistem su uglavnom slični sa malom razlikom, ali od 4. aprila imamo nagli skok i 
razliku, kaže on. 
 
“Kriva dostiže vrhunac 12. i 13. aprila kad imamo 23 mrtva od kovida, a nama se zvanično kaže šest”, 
rekao je Ivanović, navodeći da to piše u bazi kojoj su pristup imali svi članovi Kriznog štaba i ministar 
zdravlja. 
 
Međutim, kada pogledamo drugi grafikon napravljen na istim tim podacima, da je 1.080 umrlih u kovid 
bolnicama, opet imamo do 4. aprila gotovo slične podatke, pa dramatičan skok 13. aprila kada imamo 38 
mrtvih u kovid bolnicama. 
 
“Informacioni sistem Batuta kaže da je 13. aprila umrlo 38 osoba, a nama se tog dana kaže da je umrlo 



 
 

šest”, objasnio je Ivanović. 
 
On je istakao da ono što grafika pokazuje je da smo više od mesec dana dobijali lažne podatke na osnovu 
kojih su pravljene neke epidemiološke mere. 
 
“Mi samo tražimo objašnjenje zašto je to urađeno i da da nam Krizni štab objasni kako se od broja 38 
dolazi do broja šest”, rekao je Ivanović. 

 

 

U Kliničkom centru Vojvodine 153 kovid pacijenta 

NOVI SAD - U Kliničkom cеntru Vojvodinе trеnutno sе lеči 153 pacijеnta kod kojih jе potvrđеno da su 
obolеli od virusa COVID – 19. Od toga, kod 7 pacijenata s obzirom na njihovo trenutno zdravstveno 
stanje, lеčеnjе zahtеva primеnu mеhaničkе vеntilacijе. U poslеdnja 24 časa u Klinički cеntar Vojvodinе 
primljеno jе 22 pacijеnta sa korona virus pozitivnom infеkcijom. 

U cilju sprečavanja zarazne bolesti COVID-19 i preduzimanja svih preventivnih mera i postupaka širenja 
virusa sa ciljem zaštite zdravlja i bezbednosti stanovništva podsećamo da obavezna preventivna mera 
podrazumeva nošenje zaštitinih maski u gradskom, prigradskom i međumesnom saobraćaju, a 
preporučuje se nošrenje maski u svim zatvorenim prostorima. 

Pored ovih preporuka neophodno je održavanje odgovarajuće distance, kao i redovno pranje, i 
dezinfekcija ruku. 



 
 

 

Od danas kovid bolnica u Požarevcu, epidemiološka situacija preteća 

Aktuelna epidemiološka situacija u Braničevskom i Podunavskom okrugu je preteća, kaže direktorka 
požarevačkog Zavoda za javno zdravlje Ana Jovanović i dodaje da bolnica u tom gradu danas postaje 
kovid bolnica. 

„Od danas požarevačka bolnica postaje kovid bolnica i pacijenti koji su pozitivni iz Beograda, kao i iz cele 
Srbije slaće se i u požarevačku bolnicu, jer su resursi u Beogradu dosta popunjeni”, navela je Jovanović. 

Ona je precizirala da u požarevačkoj bolnici trenutno ima 19 pozitivnih kovid pacijenata i dodala da je 
jutros u bolnicu stiglo i pet pacijenata iz Beograda. 

Navodi da su ti pacijenti uglavnom sa lakšom kliničkom slikom. Tokom vikenda u Petrovcu na Mlavi 
zabeleženo je još troje obolelih od kovida 19, ukupno 16, dok je u Smederevskoj Palanci potvrđena 
infekcija kod još jednog zdravstvenog radnika, pa ukupno u tom gradu ima 135 obolelih, kaže Jovanović, 
prenosi Tanjug. 

Dodala je da je u smederevskoj bolnici trenutno hospitalizovano sedam obolelih i da oni imaju blaže 
respiratorne tegobe, a prema njenim rečima ukupan broj zaraženih od početka epidemije u tom gradu je 
254. 

Jovanović je istakla da je kovid pozitivna beba stara 16 dana, zajedno sa zaraženom mamom, prebačena 
na lečenje u Beograd. 

U opštini Veliko Gradište od početka epidemije ima osam pozitivnih na kovid 19, u Golubcu jedan, u 
Žabarima dvoje, Žagubici četvoro, u Malom Crniću ukupno dva potvrđena, u Požarevcu 172, dok je u 
Velikoj Plani potvrđen ukupno 61 pozitivan, navela je direktorka Zavoda. 
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